
 

 

 

Hermed sendes besvarelse af spørgsmål nr. 433 (Alm. del), som Folketingets 

Sundhedsudvalg har stillet til indenrigs- og sundhedsministeren den 10. april 2025 

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Kirsten Normann Andersen (SF). 

 

Spørgsmål nr. 433:  

”Vil ministeren oplyse Sundhedsudvalget om potentialet i nye behandlingsmuligheder 

for patienter med alzheimers bl.a. med lægemidlet Lecanemab?” 

 

Svar: 

Medicinrådet har den 24. april 2025 modtaget en ansøgning fra en virksomhed med 

henblik på at Lecanemab (Leqembi) blive anbefalet som standardbehandling for 

patienter på de danske sygehuse.  

 

Fagudvalget i Medicinrådet vurderer nu ansøgningen, hvorefter Medicinrådet vil 

træffe beslutning om, hvorvidt Lecanemab (Leqembi) skal anbefales som 

standardbehandling på sygehusene. Vurderingen følger Medicinrådets 18-ugers 

proces, og det forventes derfor på nuværende tidspunkt, at Medicinrådet afgiver sin 

endelige anbefaling i begyndelsen af september.  

 

Såfremt lægemidlet bliver godkendt af Medicinrådet vil det indgå på linje med øvrige 

behandlingsmuligheder i vejledningerne, retningslinjer mv. fra Sundhedsstyrelsen, 

Medicinrådet og fagselskaberne. 

 

 

 

 

Med venlig hilsen 

 

 

 

 

Sophie Løhde 

 

Folketingets Sundhedsudvalg 

Slotsholmsgade 10-12 
DK-1216 København K 

 
T +45 7226 9000 
M   

W  
 
 
Dato: 08-05-2025 

Enhed: Lægemidler 
Sagsbeh: CNO 
Sagsnr.:2025 - 4390 

Dok. nr.: 326252 

Offentligt
SUU Alm.del - endeligt svar på spørgsmål 433

Sundhedsudvalget 2024-25


